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Rada Miejska Kolonowskiego 
 

Protokół nr II 
 

II Sesja w dniu 17 czerwca 2024 r. 
Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy Kolonowskie 

Obrady rozpoczęto 17 czerwca 2024 o godz. 16:00, 
a zakończono tego samego dnia o godz. 19:28 

 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 
 
Obecni: 
1. Rafał Baic 
2. Krzysztof Czupała 
3. Katarzyna Gotwald 
4. Adam Kała 
5. Rafał Koj 
6. Urszula Korzonek 
7. Łukasz Kulik 
8. Gerard Mańczyk 
9. Martyna Mirek 
10. Natalia Muc 
11. Leszek Rejek 
12. Joanna Smykała 
13. Janusz Steinert 
14. Janusz Szmolka 
15. Maria Wojtakowska 
 
1. Otwarcie sesji 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Kolonowskiego, Janusz 
Steinert. Powitał on zebranych oraz przedstawił porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie prawomocności 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Sprawozdanie Burmistrza Kolonowskiego za okres między sesjami 

oraz informacja o realizacji wniosków radnych 
5. Sprawozdanie przewodniczących z odbytych posiedzeń komisji rady 
6. Debata nad Raportem o stanie gminy 
7. Przyjęcie uchwał 

1)  Uchwała Nr II/7/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 2024 
r. w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Kolonowskiego 

2) Uchwała Nr II/8/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 2024 r. 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok 
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3) Uchwała Nr II/9/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 2024 r. 
w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego bilansu Gminy 
Kolonowskie za 2023 r. 

4) Uchwała Nr II/10/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 r. 

5) Uchwała Nr II/11/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę Nr V/28/11 Rady Miejskiej w Kolonowskiem 
z dnia 14 marca 2011 roku w sprawie zasad i trybu postępowania przy 
udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania 

6) Uchwała Nr II/12/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy 
o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku 
regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego 

7) Uchwała Nr II/13/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad sołeckich na 
terenie gminy Kolonowskie 

8) Uchwała Nr II/14/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie zarządzenia wyboru Zarządu Dzielnicy Fosowskie 

9) Uchwała Nr II/15/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
prowadzonych przez Gminę Kolonowskie 

10) Uchwała Nr II/16/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

11) Uchwała Nr II/17/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. w sprawie zmiany budżetu gminy Kolonowskie na 2024 rok 

12) Uchwała Nr II/18/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę Nr XLVIII/407/24 Rady Miejskiej 
Kolonowskiego z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie przekazania z budżetu 
Gminy Kolonowskie środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji 
w Strzelcach Opolskich na Fundusz Wsparcia Policji 

8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia rady w dniu 6 maja 2024 r. 
9. Dyskusja 
10.  Zakończenie 

 
2. Stwierdzenie prawomocności 
 

W posiedzeniu udział wzięło 15/15 radnych. Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 
Norbert Koston – Burmistrz Kolonowskiego, Konrad Wacławczyk – zastępca 
burmistrza, Anna Rathmann – Skarbnik Gminy Kolonowskie, Gabriela Sklorz – radczyni 
prawna, Krystyna Bajsarowicz-Spałek – sołtyska Staniszcz Wielkich oraz Edward 
Kunysz – sołtys Staniszcz Małych. 
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3. Przyjęcie porządku obrad 
Przewodniczący Janusz Steinert poprosił o informację, czy Burmistrz Kolonowskiego 
Norbert Koston wnosi o zmianę porządku obrad. Burmistrz zaprzeczył, w związku 
z czym rozpoczęto głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie 
Przyjęcie porządku obrad 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
4. Sprawozdanie Burmistrza Kolonowskiego za okres między sesjami oraz 
informacja o realizacji wniosków radnych 
 

Burmistrz Kolonowskiego przedstawił najważniejsze punkty sprawozdania za okres 
między ostatnią sesją poprzedniej kadencji a II sesją obecnej kadencji – w związku 
z faktem, iż porządek obrad podczas pierwszego posiedzenia takiego punktu nie 
przewidywał.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Przewodniczący Janusz Steinert poprosił o informację na temat postępów 
w działaniu spółki SIM. Burmistrz Norbert Koston odparł, że – w związku ze zmianą 
władzy – pojawiły się opóźnienia w działalności spółki. Ponadto prowadzona jest w niej 
kontrola NIK, a dotychczasowa prezes, w związku ze stwierdzonymi 
nieprawidłowościami, została odwołana. Finansowania są na chwilę obecną wstrzymane, 
ale działania są prowadzone. W momencie uruchomienia środków inwestycja będzie 
w dalszym ciągu realizowana. Gmina zobowiązana jest do budowy drogi w miejscu 
przyszłej budowy. Dokumentacja powinna być gotowa do końca sierpnia. Dofinansowanie 
z budżetu państwa wyniesie 45%, a koszt inwestycji to około 16 mln złotych. Każda gmina 
otrzymała 3 mln zł jako wkład, zatem spółka posiada ok. 50 mln złotych kapitału. 

Radna Katarzyna Gotwald poprosiła o informację, czy istnieje realna szansa na 
przebudowę ul. Kościuszki w tej kadencji rady. Norbert Koston odpowiedział, że wniosek 
o dofinansowanie zostanie złożony do urzędu wojewódzkiego i wyraził nadzieję, iż będzie 
on rozpatrzony pozytywnie, a powiat otrzyma 50% kosztów. Gmina również będzie 
zmuszona do wyasygnowania środków na tę przebudowę. Dodał, że wpłynął wniosek 
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o dofinansowanie w wysokości 200 tys. złotych do przebudowy mostu na ul. 1 Maja, 
w okolicach szkoły. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kolonowskiego zwrócił uwagę na fakt, iż – 
w przypadku rozpoczęcia prac w obu wymienionych wyżej miejscach – zamknięty 
zostanie dojazd do firm, które na tym terenie prowadzą swoją działalność. Stąd inwestycje 
nie powinny być prowadzone jednocześnie. Poprosił także o przekazanie firmom 
informacji, kiedy prace się rozpoczną. Burmistrz odparł, że realizacja przebudowy 
ul. Kościuszki jest planowana na przyszły rok, natomiast przebudowa mostu na ostatni 
kwartał tego roku i – ewentualnie – pierwszy kwartał roku przyszłego. 

Radny Krzysztof Czupała zadał pytanie dotyczące budowy chodników przy ul. Arki 
Bożka i 1 Maja oraz możliwości wykonania prac przy ul. Pluderskiej, Tulipanowej, Reja 
i Krzywej jeszcze w tym roku, skoro otwarcie ofert w przetargu już nastąpiło. Burmistrz 
Norbert Koston odparł, że w przypadku czterech wspomnianych wyżej ulic należy 
dokonać przesunięć w budżecie w ramach tego zadania a procedura kontroli kosztorysów 
trwa, natomiast w przypadku chodników dokumentacja jest na etapie przygotowania, ale 
o szczegółach powiat gminy nie informuje. 

Urszula Korzonek poprosiła o informację, czy budowa budynku w Staniszczach 
Małych będzie prowadzona wyłącznie na działkach gminy, czy też będą pod tę inwestycję 
przejmowane działki prywatne. Burmistrz odparł, że gmina nie zamierza przejmować 
żadnych działek. Dokonana została jedynie zamiana działek z prywatnym właścicielem 
w celu poszerzenia drogi dojazdowej. 
 

Zastępca Burmistrza Kolonowskiego Konrad Wacławczyk przedstawił 
sprawozdanie z realizacji wniosków radnych. 
 

Radna Martyna Mirek poprosiła o wyjaśnienie faktu, dlaczego przy skrzyżowaniu na 
ulicy Dworcowej gmina nie może wyciąć krzewów. Konrad Wacławczyk odparł, że za 
utrzymanie terenu wokół skrzyżowania odpowiada powiat, a zadania powinny być 
wykonywane zgodnie z właściwością. Sołtys Edward Kunysz dodał, że dziś udzielił na 
ten temat wywiadu i w związku z tym w najbliższym czasie w „Strzelcu Opolskim” ukaże 
się artykuł. Janusz Steinert zapytał, czy gmina nie może zlecić tego zadania np. spółce, 
a potem kosztami obciążyć powiat. Burmistrz odpowiedział, że jeśli krzewy rosną na 
gminnej działce, to można je usunąć. Radna Mirek dodała, że krzewy te należałoby 
wyciąć z korzeniami, ponieważ ich przycinanie rozwiązuje problem jedynie doraźnie. 
Poprosiła również o informację, co należy zrobić, jeśli krzewy znajdują się na prywatnej 
działce.  
 
5. Sprawozdanie przewodniczących z odbytych posiedzeń komisji rady 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Joanna Smykała, przedstawiła sprawozdanie 
z posiedzenia, które odbyło się dn. 16 maja 2024 r. Poinformowała, że Komisja Rewizyjna 
ma obowiązek zapoznania się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz 
sprawozdaniami finansowymi. Z ww. dokumentami Komisja Rewizyjna się zapoznała. 
Dodała, że na podstawie tych sprawozdań wnioskuje się o absolutorium dla burmistrza. 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dla gminy Kolonowskie, która została odczytana 
podczas posiedzenia, jest pozytywna. Przewodnicząca omówiła następnie sprawozdanie 
z wykonania budżetu. Poinformowała, że podczas posiedzenia Skarbnik Gminy 
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Kolonowskie Anna Rathmann omówiła szczegółowo wszystkie sprawozdania wraz 
z załącznikami, w tym informację o stanie mienia gminy. Po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniami oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, podjęto uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii ws. sprawozdań finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu oraz 
w sprawie wystąpienia z wnioskiem do rady miejskiej o udzielenie burmistrzowi 
absolutorium. Obie uchwały zostały podjęte jednogłośnie. 
 
6. Debata nad Raportem o stanie gminy 
 

Burmistrz Norbert Koston poinformował, że raport jest dokumentem obszernym oraz 
że w kwietniu został on przesłany radnym celem zapoznania się. Następnie Burmistrz 
przedstawił prezentację nt. raportu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Janusz Steinert zapytał, jakie korzyści niesie członkostwo gminy w Sojuszu 
Klimatycznym. Burmistrz Norbert Koston odparł, że sojusz od dawna promuje 
poczynania, które kiedyś nie były popularne. Dzięki temu gmina Kolonowskie rozpoczęła 
działania proekologiczne dużo wcześniej niż inne gminy. Na przykład koszty 
termomodernizacji przeprowadzonej ponad dekadę temu były o wiele niższe, niż miałoby 
to miejsce teraz. 

Radna Martyna Mirek zwróciła uwagę na fakt, iż w przypadku składek członkowskich 
dwu stowarzyszeń mowa jest o 2022 roku. W związku z tym poprosiła o informację, czy 
to kwestia techniczna, czy faktycznie składki płaci się z opóźnieniem. Burmistrz odparł, 
że w raporcie powinien widnieć rok 2023. 

Norbert Koston zwrócił uwagę na fakt, iż rosną koszty utrzymania placówek 
oświatowych. Anna Rathmann dodała, że wynika to ze wzrostu wynagrodzeń kadry. 

Radna Martyna Mirek zauważyła, że liczba uczniów, którzy otrzymują stypendia 
rośnie, ale kwota pozostaje bez zmian. Burmistrz odparł, że zależy to od charakteru 
osiągnięć. Radna Katarzyna Gotwald, która uczestniczy w opiniowaniu stypendiów, 
potwierdziła, że większość osiągnięć ma charakter grupowy, a mało jest uczniów 
szczególnie uzdolnionych indywidualnie. Stąd wartość stypendiów jest różna. 

Martyna Mirek poprosiła o informację, dlaczego nie są organizowane jubileusze 
z okazji, na przykład, wieloletniego pożycia małżeńskiego. Dlaczego gmina nie wnioskuje 
do Prezydenta RP o medale dla takich osób? Norbert Koston odpowiedział, że sami 
jubilaci muszą się zwrócić do gminy ze specjalnym wnioskiem. Radna poprosiła także 
o informację, dlaczego w części tabelek dotyczących Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych brak jest danych. Burmistrz odparł, że jeśli policja nie 
przekazuje takich danych, to gmina nimi nie dysponuje. Martyna Mirek chciała się także 
dowiedzieć, skąd wziął się tak duży wzrost wartości sprzedaży napojów alkoholowych. 
Stwierdziła, że te dane są zatrważające. Burmistrz potwierdził, że sprzedaż, niestety, 
wzrasta; rośnie konsumpcja alkoholu, także w środowiskach, których by się o to nie 
podejrzewało. Radna poprosiła również o wyjaśnienie, dlaczego w jednej z rubryk, dot. 
uprawnień do opieki zdrowotnej, widnieje kwota 117 złotych, dotycząca dwóch osób. 
Skarbnik wyjaśniła, że dotyczy to składek zdrowotnych, stąd kwota jest tak niska. 

Radna Katarzyna Gotwald zauważyła, że z raportu wynika, że bezrobocie w gminie 
było stosunkowo niskie. Czy zamknięcie dużego zakładu w sąsiedniej gminie wpłynie na 
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mieszkańców Kolonowskiego? Burmistrz odparł, że firmy raczej odczuwają braki 
w zatrudnieniu, a nie cierpią na nadmiar pracowników. Dodał, że planowane jest 
uruchomienie pracowniczych połączeń autobusowych do strefy przemysłowej w okolicach 
Strzelec Opolskich. 

Przewodniczący Janusz Steinert poprosił, aby na zakończenie każdej inwestycji 
zapraszać sołtysów oraz radnych z danego okręgu. Burmistrz zobowiązał się do 
przekazywania takich informacji wszystkim radnym, bez względu na okręgi wyborcze. 

Radna Martyna Mirek zwróciła uwagę na fakt, iż od ubiegłego roku spadła liczba 
przedsiębiorstw oraz poprosiła o informację, czym jest to spowodowane. Norbert Koston 
odparł, że to jest tylko informacja, pewien wskaźnik, który nie musi świadczyć o 
konkretnym problemie. Dodał, że wiarygodne informacje dotyczą firm zatrudniających 
pow. 10 osób, ponieważ muszą one takie dane przekazywać do GUS-u. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Steinert zarządził 10-minutową przerwę. 
 
7. Przyjęcie uchwał 
 
1) UCHWAŁA NR II/7/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza 
Kolonowskiego 
 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/7/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza 
Kolonowskiego 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
Radni nagrodzili Burmistrza brawami z tytułu uzyskania wotum zaufania. 
 
2) UCHWAŁA NR II/8/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
za 2023 rok 
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Skarbnik Gminy Kolonowskie Anna Rathmann poinformowała, że obowiązek 
zatwierdzenia sprawozdań finansowych wynika z ustawy o finansach publicznych. 
Sprawozdania te zostały omówione podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 
16 maja br. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
 
Głosowano w sprawie 
Uchwała Nr II/8/24 Rady Miejskiej Kolonowskiego z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
3) UCHWAŁA NR II/9/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego 
bilansu Gminy Kolonowskie za 2023 r. 
 
Skarbnik Gminy Kolonowskie Anna Rathmann poinformowała, że obowiązek 
zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego bilansu gminy także wynika z ustawy 
o finansach publicznych. Sprawozdanie to obejmuje bilans gminy, spółki KGK oraz 
Biblioteki i Centrum Kultury w Kolonowskiem. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały, a następnie zarządził krótką 
przerwę. Po przerwie Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/9/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego bilansu 
Gminy Kolonowskie za 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
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Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
4) UCHWAŁA NR II/10/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2023 r. 
 
Skarbnik Gminy Kolonowskie Anna Rathmann odczytała Uchwałę Nr A/32/2024 z dnia 
4 czerwca 2024 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 
w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2023 r. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/10/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
Radni pogratulowali Burmistrzowi Kolonowskiego Norbertowi Kostonowi oraz 
Skarbnik Gminy Kolonowskie Annie Rathmann uzyskania absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2023 rok.  
 
5) UCHWAŁA NR II/11/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę Nr V/28/11 Rady Miejskiej 
w Kolonowskiem z dnia 14 marca 2011 roku w sprawie zasad i trybu postępowania 
przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania 
 
Przewodniczący Janusz Steinert zarządził krótką przerwę. Po przerwie Burmistrz 
Kolonowskiego Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. Stwierdził, że 
przeważająca część mieszkańców gminy ma możliwość podłączenia się do kanalizacji, 
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ale w niektórych przypadkach jest to niemożliwe ze względów ekonomicznych. W takiej 
sytuacji mieszkańcy mogą wybudować przydomową oczyszczalnię ścieków. Od momentu 
podjęcia uchwały w 2011 roku koszty takiej budowy znacznie wzrosły, stąd propozycja 
zwiększenia dofinansowania. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
Katarzyna Gotwald poprosiła o informację, czy zostały już złożone jakieś wnioski 
o dofinansowanie do tegorocznego budżetu. Burmistrz odparł, że wpłynął jeden wniosek, 
ale mieszkanka zrezygnowała z oczekiwania, ponieważ zależało jej na czasie. Anna 
Rathmann dodała, że środki w budżecie zwiększono dwukrotnie, ponieważ jeszcze jedna 
osoba pytała o taką możliwość, ale jak dotąd nie złożyła wniosku. Burmistrz podkreślił, 
że obszar kanalizacji jest bardzo mocno kontrolowany, także przez Najwyższą Izbę 
Kontroli. 
Radna Martyna Mirek zauważyła, że od 2018 roku wpłynęły tylko dwa wnioski 
o dofinansowanie, podczas gdy gospodarstw bez możliwości przyłączenia się do 
kanalizacji jest około 30. Czy te domy stoją puste? Czy wynika to ze zbyt niskiego 
dofinansowania? Norbert Koston potwierdził, że gospodarstw być może jest 30, ale 
część z nich jest niezamieszkała. Część natomiast dysponuje własnym, szczelnym 
szambem, co również jest zgodne z przepisami. Na pytanie radnej, czy nie warto 
rozwiązać tego problemu, dodał, że zarówno szamba, jak i przydomowe oczyszczalnie 
generują bardzo dużo pracy. Radna zasugerowała, aby ten problem dogłębnie 
przeanalizować. Burmistrz dodał, że osoby posiadające szamba lub przydomowe 
oczyszczalnie nie ponoszą kosztów związanych z kanalizacją. 
Radna Urszula Korzonek stwierdziła, że w chwili obecnej oczyszczalnia kosztuje około 
25 tysięcy; drogie jest także jej utrzymanie. Dofinansowanie jest zatem na bardzo niskim 
poziomie. Norbert Koston odpowiedział, że 5 000 złotych w formie dofinansowania jest 
równe 10. latom płacenia podatków – i to także trzeba brać pod uwagę. Oczyszczalnia 
o wartości 25 tysięcy to „wersja de luxe”. Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kolonowskiego poinformował, że – po konsultacjach z Przewodniczącym Komisji 
Gospodarczej i Rolnictwa, Rafałem Kojem – punkt dotyczący przydomowych 
oczyszczalni znajdzie się w porządku obrad najbliższego posiedzenia komisji.  
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/11/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę Nr V/28/11 Rady Miejskiej w 
Kolonowskiem z dnia 14 marca 2011 roku w sprawie zasad i trybu postępowania przy 
udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (13) 
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Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Łukasz Kulik, 
Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, Joanna Smykała, Janusz 
Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Urszula Korzonek, Janusz Steinert 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
6) UCHWAŁA NR II/12/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania 
ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku 
regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego 
 
Burmistrz Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. Wiadomo już, że 
Prezydent RP nie podpisał tej ustawy, ale wniosek o jej podjęcie wpłynął wcześniej. Apel 
wniesie tyle, że stanowisko Rady Miejskiej zostanie przesłane do instytucji państwowych. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/12/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy 
o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym, 
nadającej śląskiemu status języka regionalnego 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (13) 
Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula Korzonek, 
Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Joanna Smykała, Janusz 
Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Rafał Baic, Leszek Rejek 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
7) UCHWAŁA NR II/13/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad 
sołeckich na terenie gminy Kolonowskie 
 
Burmistrz Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/13/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad sołeckich 
na terenie gminy Kolonowskie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
8) UCHWAŁA NR II/14/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zarządzenia wyboru Zarządu Dzielnicy 
Fosowskie 
 
Burmistrz Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/14/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zarządzenia wyboru Zarządu Dzielnicy Fosowskie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
9) UCHWAŁA NR II/15/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
prowadzonych przez Gminę Kolonowskie 
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Burmistrz Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. Poinformował, że 
pierwsze 5 godzin pobytu w przedszkolu jest zwolnione z opłat, kolejne godziny są płatne. 
Do tej pory koszt dodatkowej godziny wynosił 1 zł, w chwili obecnej zwiększy się on do 
1,44 zł.  
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/15/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
prowadzonych przez Gminę Kolonowskie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
10) UCHWAŁA NR II/16/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Skarbnik Gminy Kolonowskie Anna Rathmann przedstawiła uzasadnienie do obu 
uchwał budżetowych. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/16/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
11) UCHWAŁA NR II/17/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany budżetu gminy Kolonowskie 
na 2024 rok 
 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/17/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany budżetu gminy Kolonowskie na 2024 rok 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
12) UCHWAŁA NR II/18/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę Nr XLVIII/407/24 Rady Miejskiej 
Kolonowskiego z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie przekazania z budżetu Gminy 
Kolonowskie środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w Strzelcach 
Opolskich na Fundusz Wsparcia Policji 
 
Burmistrz Norbert Koston przedstawił uzasadnienie do uchwały. Poinformowała, że 
zmiana dotyczy nie wysokości, a przeznaczenia środków finansowych, przekazanych 
Komendzie Powiatowej Policji w Strzelcach Opolskich. 
Przewodniczący Janusz Steinert odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie 
UCHWAŁA NR II/18/24 RADY MIEJSKIEJ KOLONOWSKIEGO 
z dnia 17 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę Nr XLVIII/407/24 Rady Miejskiej 
Kolonowskiego z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie przekazania z budżetu Gminy 
Kolonowskie środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w Strzelcach 
Opolskich na Fundusz Wsparcia Policji 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia rady w dniu 6 maja 2024 r. 
 
Przewodniczący Janusz Steinert poinformował, że wszyscy radni mieli możliwość 
wcześniejszego zapoznania się z protokołem, a następnie zarządził głosowani. 
 
Głosowano w sprawie 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia rady w dniu 6 maja 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (15) 
Rafał Baic, Krzysztof Czupała, Katarzyna Gotwald, Adam Kała, Rafał Koj, Urszula 
Korzonek, Łukasz Kulik, Gerard Mańczyk, Martyna Mirek, Natalia Muc, Leszek Rejek, 
Joanna Smykała, Janusz Steinert, Janusz Szmolka, Maria Wojtakowska 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 
9. Dyskusja 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
Radny Rafał Koj zwrócił uwagę na fakt, iż w każdej miejscowości znajdują się pustostany, 
które stwarzają niebezpieczeństwo. Dotyczy to także dworca PKP w Kolonowskiem. Nie 
stanowi on już majątku gminy, ale również stwarza zagrożenie i szpeci okolicę. 
Radczyni Gabriela Sklorz odpowiedziała, że gmina stara się przeprowadzać 
postępowania spadkowe tam, gdzie jest taka możliwość, gdzie ustaleni są spadkobiercy. 
W innej sytuacji gmina nie ma możliwości interwencji. W przypadku dworca gmina może 
wystosować pismo do właściciela. Jeśli jednak obiekt nie stwarza zagrożenia, gmina ma 
związane ręce. Podkreśliła, że sprawa spadkowa trwa około dwóch lat. Burmistrz dodał, 
że te działania nie są spektakularne, ale wciąż trwają i są bardzo czasochłonne. W kwestii 
budynku dworca Norbert Koston przyznał, że jest w stałym kontakcie z właścicielem 
i zachęca go do podjęcia prac; tym bardziej że wkrótce w bliskim sąsiedztwie budynku 
powstanie parking, punkt ładowania pojazdów oraz platforma widokowa. Radczyni 
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prawna Gabriela Sklorz dodała, że dopóki właściciel płaci podatki, gmina nie ma 
możliwości przejęcia nieruchomości za zobowiązania podatkowe. 

Maria Wojtakowska poprosiła o interwencję w sprawie pustostanu na granicy 
Staniszcz Wielkich i Małych. Mieszkańcy informują, że jest tam niebezpiecznie. 
Burmistrz odparł, że gmina będzie interweniować w tej sprawie, ponieważ właścicielem 
budynku jest PKP. 

Radny Rafał Koj wrócił do sprawy dworca w Kolonowskiem. Poprosił, aby w piśmie do 
właściciela podkreślić fakt, iż – poza samą estetyką – obiekt stwarza zagrożenie dla 
pasażerów oczekujących na pociąg. Dodał także, że kwestia pustostanów dotyczy 
również Spóroka. Norbert Koston odpowiedział, że takich obiektów jest bardzo dużo 
i uporządkowanie tych spraw musi potrwać, to proces. 

Martyna Mirek poprosiła o zwrócenie się do PKP nieruchomości w sprawie planów 
związanych z wieżą ciśnień w Fosowskiem. Obiekt ten jest niezwykle charakterystyczny 
i w swoim czasie był bardzo nowoczesny technologicznie. Burmistrz odpowiedział, że 
takie działania miały sens 20 lat temu. PKP nie ma nawet zinwentaryzowanego majątku. 
Zobowiązał się do interwencji, ale podkreślił, że wielkich perspektyw rozwiązania nie 
widzi. Dyrekcja PKP Nieruchomości we Wrocławiu działa na terenie trzech albo czterech 
województw i nie ma fizycznych możliwości podjęcia szybkich działań. 

Radny Adam Kała poprosił o interwencję w nadleśnictwie w kwestii utwardzenia drogi 
na „Siber”. Burmistrz Norbert Koston odparł, że postara się zadziałać w tej kwestii. 
Droga nie została zapomniana, ale gmina powinna ją przejąć, żeby móc w nią 
zainwestować. 

Sołtys Staniszcz Małych Edward Kunysz poprosił o zwiększenie ilości patroli na 
drogach dojazdowych do przystani kajakowych – w związku z rozpoczynającymi się 
wkrótce wakacjami. 
 
10. Zakończenie 

Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 

 
Przewodniczący 

Rada Miejska Kolonowskiego 
Janusz Steinert 

 
 
 

Przygotował: Anna Szaton-Mrowiec 


